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Protokół Nr 13/25 

z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 

odbytego w dniu 24 lutego 2025 r. w godz. 14.00 – 15.10 

w sali posiedzeń Starostwa Powiatowego w Jarocinie  
 

Posiedzenie otworzyła i prowadziła P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych. W posiedzeniu uczestniczyli radni wg listy obecności. Lista obecności stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu. Powitała wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości. Stwierdziła, że Komisja 

może podejmować prawomocne decyzje, gdyż zachowuje quorum. W posiedzeniu udział wzięli 
p. Mariusz Stolecki Starosta Jarociński, p. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w 

Jarocinie, p. Ewa Nadobna Dyrektor ds. pielęgniarstwa, p. Urszula Kubiak pielęgniarka 

epidemiologiczna, p. G. Fengler, Dyrektor PUP w Jarocinie. 

 
W posiedzeniu wzięło udział 7 członków. 

1. Marta Bierła 

2. Jacek Dutkiewicz 

3. Łukasz Guzek 

4. Elżbieta Kostka 

5. Karol Matuszak 

6. Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak 

7. Jan Szczerbań 
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych. Proszę Państwa, ponieważ 
minęła godzina 14, zatem otwieram posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych. Witam 

wszystkich gości, witam Państwa radnych. Proszę Państwa, porządek posiedzenia przedstawia się 
następująco. I teraz odnośnie porządku, ponieważ tutaj pan dyrektor Fengler bardzo prosił ze względu 

na fakt, że musi wracać do pracy. To może zrobimy w ten sposób, że punkt czwarty i piąty zaopiniowanie 

projektów uchwał zrobimy punkty pierwszy i drugi, następnie punkty które dotyczą szpitala byśmy 

zrobili jako 3 i 4, właściwie jedno i sprawy bieżące na koniec. Kto z Państwa radnych jest za takim 

przyjęciem? Wszyscy. Wobec tego dziękuję. 

Tematyka posiedzenia:  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie zatwierdzenia do realizacji 

w okresie od dnia 01.01.2025r. do dnia 31.12.2026r. projektu współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach Programu Fundusze Europejskie dla 

Wielkopolski 2021-2027. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. 

3. Planowanie i realizacja zadań inwestycyjnych w zakresie utworzenia Zakładu Opiekuńczo – 

Leczniczego w Jarocinie. 

4. Informacja o stanie finansowym w Spółce pn. „Szpital Powiatowy w Jarocinie” Sp. z o.o 

5. Sprawy bieżące. 

 

Ad. pkt. 3.  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - zaopiniowanie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 
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01.01.2025r. do dnia 31.12.2026r. projektu współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego Plus w ramach Programu Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-

2027. O zreferowanie poproszę Pana G. Fenglera, Dyrektor PUP w Jarocinie. 

 

P. Grzegorz Fengler, Dyrektr PUP w Jarocinie - Pani Przewodnicząca, dziękuję bardzo za 

przesunięcie tego punktu. Szanowni Radni, ja chciałem tylko powiedzieć, że ta uchwała już była 

procedowana na poprzedniej sesji i tu się wkradła literówka. W § 1 ...w okresie programowania nie do 

31 grudnia 2025 roku, a do 31 grudnia 2026 roku. W związku z tym prosiłbym jeszcze raz o pozytywne 

zaopiniowanie projektu uchwały. Dziękuję. 
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję bardzo. Czy ktoś z 

Państwa Radnych ma jeszcze do Pana Dyrektora jakieś pytania? Nie widzę. Zatem głosujemy proszę 
Państwa w systemie e-sesja poprzez odpowiednie naciśnięcie przycisku. Bardzo proszę. Dziękuję 
bardzo. pozytywnie zaopiniowane. 

 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego w sprawie 

zatwierdzenia do realizacji w okresie od dnia 01.01.2025r. do dnia 31.12.2026r. projektu 

współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego Plus w ramach Programu 

Fundusze Europejskie dla Wielkopolski 2021-2027. 

Wyniki głosowania ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (5) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, Karol 

Matuszak BRAK GŁOSU (2) Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Jan Szczerbań.  
 

Ad. pkt. 2.  

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Zaopiniowanie projektu 

uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. O zreferowanie poproszę Pana Skarbnika Powiatu Jacka Jędrzejaka. 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - Dziękuję bardzo. Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o zmiany na 

najbliższą sesję, to do zaopiniowania poprzez Komisję Zdrowia i Spraw Społecznych zmiany są 
następujące. Będę mówił jednostkami. Dom Pomocy Społecznej w Kotlinie otrzymuje zwiększenie 

dochodów i wydatków w tej samej kwocie 15 tysięcy 16 złotych i 32 grosze. To są środki, które wpłynęły 

z tytułu odszkodowania mienia DPS-u. Nastąpiło uszkodzenie windy osobowej, a że mienie powiatu jest 

ubezpieczone. No to została ta kwota na naprawy odzyskana i zostają te środki wprowadzane do 

dochodów i do wydatków właśnie w DPS-ie aby dokonać naprawy. Straż Pożarna Komenda Powiatowa 

w Jarocinie. Tworzony jest plan na zwrot dotacji. Ja przypomnę, że Straż Pożarna jest finansowana z 

budżetu Wojewody Wielkopolskiego, więc wszelkie środki, które zostają w budżecie muszą być z 

budżetem wojewody rozliczone. I sytuacja dotyczy 6 tysięcy 855 złotych 35 groszy. Te środki, które 

Straż Pożarna dostała, przypomnę, że w Straży Pożarnej została rozbudowana fotowoltaika, to 

wygenerowało oszczędności w energii elektrycznej. Te środki nadpłacone wcześniej przez Straż zostały 

na konto Straży Pożarnej zwrócone, a w związku z tym, że finansowanie wydatków Straży jest dotacją 
z budżetu Wojewody Wielkopolskiego, no to automatycznie środki zaoszczędzone musimy z budżetem 

Wojewody rozliczyć i taki plan zostaje tworzony w Straży Pożarnej na zwrot dotacji z tytułu tych 

oszczędności na energię elektryczną. W Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie w Jarocinie następuje 

przesunięcie środków w ramach ich budżetu 6 tysięcy złotych oraz dołożenie 7 tysięcy 67 złotych. To są 
środki, które będą zabezpieczone na organizację i przeprowadzenie przetargów w zakresie działalności 

PCPR-u. Ponadto następują przesunięcia w zakresie planu własnego PCPR-u w związku z realizacją 
projektu deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej. Zostaje przesunięta kwota 2 tysiące 15 złotych 11 
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groszy. Przypomnę, że to są też środki zewnętrzne. Deinstytucjonalizacja pieczy zastępczej jest 

realizowana przez kolejny rok. W związku z tym, że pracownicy zatrudnieni w tym projekcie mają z 

tego wynagrodzenia. Należy się również „trzynastka”. No i środki, które zostały wygenerowane w 

projekcie zostają przesunięte właśnie w tej wartości na pokrycie kosztów „trzynastek”.  płatnych w tym 

roku, a dotyczących roku ubiegłego. Ponadto w zakresie rozliczenia projektu deinstytucjonalizacji pieczy 

zastępczej. Należy dokonać zwrotu środków w wysokości 2 tysiące 145 złotych. I taki plan zostaje 

utworzony w paragrafie 2910 w PCPR-ze. Inspektorat Nadzoru Budowlanego otrzymaliśmy ostateczne 

kwoty dotacji dla poszczególnych jednostek powiatowych finansowanych z budżetu państwa w zakresie 

dotacji na zadania rządowe. I przypomnę, że Inspektorat Nadzoru Budowlanego dostał środki na zakup 

samochodu. Pierwotnie była to kwota 180 tysięcy złotych. Jednakże po dokonaniu jeszcze na poziomie 

województwa kalkulacji i rozliczeń postanowiono tych samochodów zakupić więcej dla PiMBów. 

I środki zostały okrojone. Jest to kwota 36 tysięcy. Także ostatecznie PiMB dostanie 144 tysiące złotych 

na zakup samochodu w tym roku. I jeszcze w zakresie planu starostwa powiatowego. Zarząd przyznał 

dotację dla OSP w Panience oraz OSP w Jaraczewie. W Panience na zakup deski ortopedycznej kwota 

1360 złotych. I w OSP w Jaraczewie 5 tysięcy na zakup zestawu medycznego. I te środki zostają 
zabezpieczone w budżecie starostwa w postaci dotacji dla tych dwóch OSP. I to są wszystkie zmiany. 

Dziękuję bardzo. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dziękuję bardzo. Czy ktoś z 

Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania do Pana Skarbnika? Nie widzę. Zatem głosujemy w systemie 

e-sesja. Poprzez naciśnięcie przycisku. Bardzo proszę. Dziękuję bardzo. Zatem proszę Państwa, zmiany 

do projektu uchwały Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych pozytywnie zaopiniowała. Dziękuję.  
 

Głosowano w sprawie: Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Jarocińskiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Jarocińskiego na 2025 r. 

Wyniki głosowania ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: ZA (7) Marta Bierła, Jacek Dutkiewicz, Łukasz Guzek, Elżbieta Kostka, Karol 

Matuszak, Małgorzata Niestrawska - Kaźmierczak, Jan Szczerbań 

 

Ad. pkt. 3. i Ad. pkt. 4.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Planowanie i realizacja 

zadań inwestycyjnych w zakresie utworzenia Zakładu Opiekuńczo – Leczniczego w Jarocinie oraz 

Informacja o stanie finansowym w Spółce pn. „Szpital Powiatowy w Jarocinie” Sp. z o.o. Mili 

Państwo, przechodzimy do kolejnych punktów. I to jest punkt 3 i 4. Właściwie postanowiliśmy połączyć 
je razem ze względu na tematykę dotyczącą szpitala. Proszę Państwa, od dawna i w szpitalu, jak również 
tutaj z Zarządem Powiatu trwały rozmowy o tym, że jest ogromna potrzeba, żeby taki zakład opiekuńczo-

leczniczy powstał. Właśnie u nas w szpitalu. Ze względu na fakt, że społeczeństwo generalnie, nie tylko 

w naszym powiecie, ale generalnie w całej Polsce starzeje się. Są to osoby, które borykają się z 

wielochorobowością. Czyli dany pacjent czy pacjentka nie boryka się z jedną chorobą, tylko nawarstwia 

się kilka jednostek chorobowych. I często to są osoby też samotne, bądź niemogące. Ktoś musi się nimi 

opiekować. I właśnie tutaj już od kilku lat trwały rozmowy, żeby taki zakład powstał w naszym szpitalu 

dla pacjentów z naszego powiatu. Korzystając z faktu, mamy tutaj Pana Prezesa. Dlatego bardzo proszę 
o przedstawienie planu działania. 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Szanowni Radni, 

chciałbym przedstawić temat dotyczący budowy ZOL-u w naszym szpitalu. Ja też tutaj może puszczę w 

obieg dokumentację. Ponieważ myśmy w szpitalu przygotowali w dwóch wariantach realizację właśnie 
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projektu budowa ZOL-u. Pierwszy wariant to wariant dotyczący 35 łóżek. I drugi wariant to wariant 17 

łóżek. W sierpniu 2024 roku przeprowadziliśmy taką analizę dotyczącą właśnie opłacalności wielkości 

ZOL-u. I w wyniku właśnie tej analizy. Tutaj Państwu po prostu przedstawię, że oparliśmy się na 

obsadzie kadrowej ZOL-u. Czyli rozporządzeniu Ministra Zdrowia, które stawia określone wymagania. 

Według tych wymagań jest potrzebna określona ilość lekarzy, pielęgniarek, fizjoterapeutów, 

psychologów, logopedy, terapeuty zajęciowej, opiekunów medycznych. I to jest główny, trzeba 

powiedzieć, koszt funkcjonowania ZOL-u. I w wyniku policzenia tych kosztów. Wyszły, że koszty dla 

17 łóżek to jest 2 517 120 tysięcy miesięcznie. Natomiast koszt dla 35 łóżek to jest 2 726 880 tysięcy 

złotych. I teraz proszę Państwa, to jest roczny koszt. Przychody określiliśmy jakby na dwóch poziomach. 

Na poziomie tzw. przychodów średnich i przychodów minimalnych. Jest to związane z tym, w jaki 

sposób tutaj, w tej grupie chorobowej pacjent trafia do ZOL-u. U nas w Jarocinie, no to będzie sytuacja 

taka, że ze względu na tak duży brak, powiedzmy, miejsc w ZOL-u, będą to pacjenci, moim zdaniem, o 

niskim jakby wartości tych przychodów. Z tego względu, że będą często kierowani ze szpitala, ponieważ 
nie będzie gdzie ich umieścić, czyli trafią do naszego szpitala. I to będzie wartość wtedy około 272 złote 

na łóżko. A ten średni jakby przychód to jest 502 złoty. I teraz analizując właśnie stopę zwrotu i aktualną 
wartość netto poszczególnego projektu okazuje się, że rzeczywiście przy łóżkach, 35 łóżkach i średnim 

przychodzie na jedno łóżko, wychodzi nam, że rzeczywiście stopa zwrotu jest wysoka. I to się, jakby 

można powiedzieć, refunduje w ciągu dwóch lat. Zakładam, oczywiście ten temat związany jest z 

inwestycjami i z funduszem KPO. Czyli widzimy dla 35 łóżek to jest 24 miliony 600 tysięcy, to jest 

całkowity koszt. W tym 20 milionów KPO. Natomiast 4 miliony 600 to jest po prostu tak zwany VAT. 

Czyli wartość brutto. I wartość brutto właściwie w tym projekcie jest jakby kosztem własnym. Czyli to, 

co powinno się po prostu tutaj włożyć, żeby rzeczywiście ten projekt zrealizować. I tak widzicie Państwo, 

że zwrot jest 58%. To jest wewnętrzna stopa zwrotu, czyli bardzo wysoka. Czyli tak można powiedzieć, 
że ten wkład VAT-owski w ciągu dwóch lat się zwraca. Natomiast przy 17 łóżkach i też w tym średnim 

przychodzie... To... no niestety, ale okazuje się, że stopa zwrotu jest ujemna. Czyli po prostu 

zaktualizowana wartość netto jest minus 259 tysięcy 973. Czyli rzeczywiście jest to projekt mniej 

rentowny. I związany jest głównie właśnie z tym, jacy pacjenci będą trafiać do naszego ZOL-u. Także 

macie Państwo po prostu przykład właśnie tego rozwiązania 35-łóżkowego i 17-łóżkowego. Ze względu 

na to, że my potrzebowaliśmy wsparcia tutaj powiatu. Powiat po prostu w tym temacie się wypowiedział 

pozytywnie tylko do 17 łóżek. Czyli żeby po prostu tutaj ten tak zwany mały projekt. Gdzie jest 5 

milionów to jest ta dotacja. 6 150 000 to jest wartość brutto. 1 150 000 jest to tak zwany ten VAT wkład 

własny. Czyli tutaj powiat po prostu tutaj nam gwarantuje tą wartość. Ten projekt jeszcze tak zwany 35-

łóżkowy, który Państwo możecie zobaczyć. On jeszcze nam jedną rzecz prostu załatwiał jeżeli chodzi 

o  szpital. Nasz szpital ma problem związany z rehabilitacją i fizjoterapią dlatego, że znajduje się w takim 

budynku, który grozi nam, że Narodowy Fundusz Zdrowia nie podpisze nam kontraktu, ponieważ nie 

ma warunków takich, które po prostu są wymagane przez Fundusz, jak również przez sanepid. My 

właściwie tak po prostu na siłę tam po prostu robimy pewne modernizacje. I jakoś powiedzmy 

pozytywnie szczególnie Sanepid się na ten temat wypowiada. Dlatego jesteśmy cały czas tutaj mamy 

wielki problem, że rzeczywiście może w przyszłym roku, czy powiedzmy... no nie wiemy właśnie kiedy 

konkurs zostanie ogłoszony możemy nie dostać kontraktu na rehabilitację i fizjoterapię. Ten projekt 35-

łóżkowy, jak Państwo widzą, na jednym poziomie powodował, że cały jeden poziom był przeznaczony 

pod kątem fizjoterapii i rehabilitacji. Ponieważ w ramach ZOL-u potrzebna jest fizjoterapia i 

rehabilitacja. Czyli jakby hasłowo i powiedzmy no i funkcjonalnie bylibyśmy w stanie to po prostu 

zrealizować. I teraz powiem jak daleko jest sprawa. Bo rzeczywiście ten temat 17-łóżkowy jakby został 

wdrożony, czyli co? Mamy przygotowany program funkcjonalno-użytkowy. I na podstawie tego 

programu funkcjonalno-użytkowego złożyliśmy wniosek do KPO. Następnie opracowaliśmy jeszcze 

Jowisza, ponieważ to jest inwestycja powyżej 2 milionów złotych. Musieliśmy uzyskać zgodę Urzędu 

Wojewódzkiego. I też taką zgodę uzyskaliśmy na początku grudnia po to, żeby spełnić wymagania 

konkursu. Tutaj powiem tak, że ten projekt jest zupełnie też dosyć interesujący i ciekawy. Tutaj są Pani 
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Karolina i Pani Patrycja mogą o szczegółach bardziej jeszcze tutaj na pytania odpowiedzieć. Ale jest po 

prostu zaprojektowany na wysokim standardzie. Przede wszystkim różni się od wszystkich projektów, 

które były realizowane w naszym szpitalu tym, że po prostu ZOL będzie oddany pod klucz czyli będzie 

z wyposażeniem. Po zakończeniu projektu będą od razu mogli po prostu pacjenci pojawiać się na ZOL-

u. Tak po poprzednich projektach niestety, ale zawsze trzeba było po prostu oprócz tego, że zostały 

projekty zakończone, to trzeba było myśleć i dbać, czy starać się o wyposażenie czy oddział wewnętrzny, 

czy oddział dziecięcy, czy ginekologia, czy położnictwo czekały po prostu na wyposażenie. A nawet 

mogę powiedzieć tak. Nawet nie wiedziałem, że w 2006 roku został wybudowany blok operacyjny i 

czekał dwa lata normalnie na wyposażenie, żeby po prostu mógł funkcjonować i działać. Proszę 
zobaczyć, jaka to ogromna strata, że nie mógł pracować od razu. To się przekładało według moich 

obliczeń na miliony złotych strat, że nie było po prostu jakby pomysłów na to, żeby ten blok sfinansować 
kredytem czy czymkolwiek. Po prostu, żeby rzeczywiście od razu, powiedzmy, mógł pracować. My na 

przykład, jeżeli chodzi o oddział wewnętrzny, to nawet posiłkowaliśmy się jakby pomocą 
przedsiębiorstw, po to, żeby uzyskać szybko łóżka, żeby można było, powiedzmy, rzeczywiście zaraz po 

prostu uruchomić oddział wewnętrzny. I dzięki temu udało nam się właśnie wykonywać ryczałty, nawet 

z przekroczeniem, bo po prostu oddział wewnętrzny, właściwie można powiedzieć, ani jednego dnia nie 

miał przerwy, pracował non stop, pomimo, że rzeczywiście taka duża inwestycja była wykonywana. 

Także tutaj, może tutaj z mojej strony tyle. Szkoda, mówię, że tutaj nie udało się, że powiat, powiedzmy, 

nie pomógł nam do tego dużego projektu. Byśmy, moim zdaniem, byli w stanie ten projekt zrealizować, 
bo ja mam taką kadrę, myślę, że tutaj osób, pani Karolina i Patrycja, że nie tylko takie inwestycje, ale o 

wiele większe jesteśmy w stanie zrealizować. I to w sposób sprawny, taki, żeby nie ponosić, powiedzmy, 

kosztów dodatkowych. Chociażby też powiem, na przykład, odnośnie tej inwestycji, które skończyliśmy, 

dotyczącej oddziału wewnętrznego i dziecięcego. No to firma, która tutaj wygrała przetarg, zawsze się 
ustawiała tak, że nie wchodziła w tematy, gdzie nie było około 30% pracy dodatkowych. U nas po prostu 

miała 1% pracy, udało się jej uzyskać, 1% tzw. pracy dodatkowych, bo na tym najczęściej te firmy 

zarabiają. Tutaj u nas po prostu to się zupełnie im nie udało, a ponadto jeszcze coś takiego po prostu tutaj 

dokonaliśmy, że budowaliśmy to w bardzo trudnych czasach, dlatego, że była wtedy wojna na Ukrainie, 

wtedy galopowała bardzo mocno ceny, bo galopowały m.in. ceny stali, tam postało, jak pamiętacie, 

200%. Firma chciała zejść nam z budowy. Firma ta żądała rewolaryzacji. No uzyskała tam, powiedzmy, 

ponad milion złotych rewolaryzacji, natomiast resztę rewolaryzacji myśmy po prostu doszli do ugody. 

Naliczyliśmy im kary i zamieniliśmy kary na rewolaryzację. Także uważam, że udało nam się tak duży 

projekt, tak sprawnie na dotację Unii. Także uważam, że ten projekt, który w tej chwili ZOL-owski, też 
byśmy byli w stanie zrealizować w sposób sprawny. Na dzisiaj można powiedzieć tak, że wniosek 

w KPO jest oceniany od strony formalnej. Były dwa uzupełnienia, te drugie uzupełnienia to tylko były 

minimalne. Także moim zdaniem nie powinno być tutaj zastrzeżeń co do tej strony merytorycznej 

projektu. Czekamy na ranking, czekamy po prostu, czy ten projekt, powiedzmy, się znajdzie do 

dofinansowania, bo tych projektów jest więcej niż pieniędzy w ramach KPO. Będzie to też sprawdzone 

od strony zdolności wykonania danego projektu. My uważam, że jesteśmy w stanie to bardzo szybko 

i błyskawicznie zrealizować ten projekt, dlatego, że całe przyłącza, wszystko są przygotowane już do 

tego projektu. Także naprawdę nie będzie tutaj żadnego problemu. A z dużym projektem też mieliśmy 

pomysł na to, żeby zrealizować pomysł w formie tzw. budownictwa modułowego, który w tej chwili 

coraz częściej jest stosowany szczególnie w służbie zdrowia. Czyli też bylibyśmy w stanie w ciągu 

dwóch miesięcy... powiedzmy zmontować cały powiedzmy budynek, tak byśmy mogli zrealizować cały 

projekt. Tyle z mojej strony. Jeżeli macie Państwo pytania. Dziękuję bardzo.  

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Czy ktoś z Państwa Radnych 

odnośnie do tej pierwszej części odnośnie utworzenia Zakładu Opiekuńczo-Leczniczego chciałby o coś 
zapytać Pana Prezesa bądź obecną Panią Dyrektor? Nie widzę. Zatem poproszę Panie Prezesie o przejście 

do tej drugiego członu odnośnie informacji o stanie finansowym w spółce. 
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Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - ja dzisiaj o 8 rano, to znaczy o 8 rano został załączony 

dokument... który się nazywa... Już patrzę. Plan działania spółki. Tu też jest sytuacja finansowa. Dzisiaj 

z dzisiejszą datą Pana Prezesa z 8 rano jest ten dokument. Dobrze. Ale tego nie dostaliśmy. I teraz Pan 

Prezes nam opowiada różne rzeczy. Roluje szybko te prezentacje. My jesteśmy nieprzygotowani. Ja 

uważam, żebyśmy sobie zrobili przerwę. Te wszystkie dokumenty powinniśmy dostać. A potem je 

przeanalizować. Dziękuję o przerwę do, nie wiem, jutra.  

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - odnośnie tego ZOL-u, 

tak?   

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Co Pan nam zamierza pokazać? Bo ja nie wiem, co Pan 

zamierza pokazać. Bo w materiałach sesyjnych była jedna rzecz, a teraz Pan pokazuje dwie kolejne. Ja 

nie wiem, ile Pan ma jeszcze tam rzeczy do pokazania.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - No bardzo dużo mam, 

ponieważ wiele spraw rodzi się z dnia na dzień.  
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - fajnie, tylko data komisji była wyznaczona. Większość z 

radnych pracuje. Ja nie wiem, czy Państwo dzisiaj byli pewnie rano w pracy swojej i nie mieli czasu na 

czytanie. Ja dzisiaj przyszłam do pracy na 11. Od rana poczytałam te dokumenty. Przygotowałam się do 

komisji. Okazuje się, że się nie przygotowałam, bo nie mam tych dokumentów, które Pan będzie teraz 

omawiał. Pan scrolluje, opowiada o cyfrach, o stopach zwrotu. Powinniśmy się do tego móc 

przygotować.  
 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Jak Pani uważa? Ja 

myślę, że tutaj wystarczy, że na komisji powiedzmy tutaj zostało to przedstawione i tutaj nie wiem, w jaki 

sposób Pani to jeszcze chce przeanalizować i co Pani chce dodać do tego tematu. Nie wyobrażam sobie, 

żeby Pani tutaj w tym temacie...  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Generalnie patrząc na plan działań spółki na 2025, to ja mam 

całe dwie strony pytań do Pana. Ja je sobie przygotowałam dzisiaj rano. Potem jak otrzymałam dokument 

podpisany przez Pana dzisiaj o 8 rano. Miałam na to czas, bo szłam do pracy na 11. Tak jak 

powiedziałam. Więc sobie to przeanalizowałam. Tego dokumentu nie dostałam. Nie mogłam go 

przeanalizować. Nie wiem, czy będę w stanie w międzyczasie zadać Panu pytanie. Bo nie wiem, czy 

będę w stanie sobie poszukać rzeczy, które są na ten temat. Tak, żebym zadała merytoryczne pytanie, 

a nie pytała o rzeczy, które są nieistotne tak naprawdę.  
 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Mogę nawet Panią 
zaprosić do szpitala.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Nie potrzebuję zaproszenia do szpitala. Ja proszę, żeby 

materiały sesyjne były dostępne. Żeby były dostarczane wcześniej. Szanowni Państwo, dostaliśmy... Ja 

bym chciała, żebyśmy dzisiaj podyskutowali o dokumencie, który nazywa się plan działania spółki na 

2025 rok. Który dostaliśmy. Więc albo będziemy dyskutować o tym, o czym możemy dyskutować, a to 

przeniesiemy sobie na kolejną komisję.  
 

Radny J. Dutkiewicz – był dokument załączony w zeszłym tygodniu plan działania, ale tego co dzisiaj 

prezentuje to nie było. 
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P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Proszę Państwa, myślę, że 

tutaj wobec tego, co Pani Radna tutaj proponuje, myślę, że tak będzie najuczciwiej, żebyśmy 

przegłosowali fakt taki, że tutaj mamy jeszcze drugą część członu, o której będziemy rozmawiać, a tego 

punktu byśmy przesunęli na następną komisję. Jako pierwszy punkt. I wtedy szczegółowo Pan Prezes, 

wszystkie dokumenty, my wszystko przeanalizujemy. Będziemy mieć przygotowane pytania. Czy 

Państwo na to wyrażacie zgodę?  

 

 
P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - To co Pan dostał, to jest 

zupełnie co innego. To co rozdałem jest po prostu dodatkowo, żeby pokazać, że jest dokumentacja, czyli 

program funkcjonalno-użytkowy dla drugiego wariantu. Ale nie do dyskusji, proszę Państwa. To materiał 

nie jest potrzebny jako po prostu ciekawostka. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Kto z Państwa jest za tym, 

żeby ten punkt na następną komisję jako pierwszy przygotować? I Pana Prezesa tutaj zaprosimy. Kto 

z Państwa jest za tym, proszę o podniesienie ręki.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - ja przedstawiłem w 

formie ciekawostki normalnie, jako coś ciekawego. A nie jako element do dyskusji. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Dobrze. Zatem punkt ten 

został przyjęty. Przeniesiemy na przyszły miesiąc i poinformujemy tutaj wszystkich członków, żebyśmy 

ten punkt szczegółowo mogli przedstawić i odpowiedzieć.  
 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - ten materiał nie jest pod 

dyskusję, że będzie jakaś decyzja podejmowana w lewo, czy w prawo, czy na przykład realizujemy 

akurat temat siedemnastu ulic dwudziestu pięciu. 

 

Radny M. Drzazga, Przewodniczący Rady - Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo, ja uważam, 

Panie Prezesie, dyskutujemy nad materiałami, które są przygotowane na Komisję. Jeśli Pan robi jakieś 
wtrącenia, no to wszyscy są zdziwieni po prostu, czego to dotyczy, w jakim zakresie i jakie są wyliczenia. 

My nie mamy materiałów związanych z tym. Pan mówi, że to jest ciekawostka. No dobrze, jest to 

ciekawostka, ale ja uważam, że po prostu w ramach tej Komisji, jeśli Komisja pracuje nad określonymi 

materiałami, to powinno mieć te materiały dostarczone. I tylko o to chodzi. Także nie róbmy na drugi 

raz wtrąceń, które nie są związane z posiedzeniem Komisji. Ja tylko o to proszę, Pani Przewodnicząca. 

Dziękuję. 
 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Pani Przewodnicząca, 

materiały nie są elementem do tego, czy będzie dyskusja, czy będzie to siedemnaście łóżek, czy po prostu 

trzydzieści pięć łóżek? Bo to już dawno zapadło. Tutaj decyzja Zarządu była, że finansuje po prostu nam 

tylko... 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Nie. Moment, tam jest dwa miliony, których brakuje i Pan 

przyjdzie po te pieniądze. Panie Skarbniku, czy ja dobrze myślę, że te dwa miliony VAT-u to będzie 

musiał powiat wyłożyć? 

 

P. J. Jędrzejak, Skarbnik Powiatu - To znaczy ja rozumiem tak, że decyzja Zarządu była taka, że jest 

zgoda na siedemnaście łóżek. Wniosek leży w KPO na pięć milionów. A ten VAT, który od tych 
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siedemnastu łóżek, to jest milion sto, który jest zapisany w tej chwili w budżecie oczywiście powiatu. 

Jest tutaj zapisany. To podsumowując, jakby temat ZOL-u. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Proszę Państwa, wobec tego 

tutaj przechodzimy do drugiego członu punktu: Informacja o stanie finansowym spółki pod nazwą 
Szpital Powiatowy w Jarocinie. I bardzo proszę o zabranie głosu Pana Prezesa.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” – materiałów też Państwo 

nie dostaliście, bo dopiero w sobotę to zrobiłem. Oczywiście on już był częściowo prezentowany. 

Ponieważ wykonanie przychodów dwa tysiące dwudziestym czwarty stan na dwudziestego trzeciego 

stycznia. To było już na ostatniej komisji. Że było 97 502 507 zł przychodów, które było za wykonane i 

rozliczone. Natomiast zapłacone było 90 944 575,27. Nadwykonań to to wszystko było prezentowane 

też na ostatniej komisji. To było tak, że nadwykonań było 6 557 632,61. I jeżeli chodzi o tak zwane 

nadwykonania tytułu z kontraktu 2.894.881,16 zł. I teraz jak to po prostu wygląda, że w wyniku 

realizacji, czyli zapłacenia 90.944.570 zł, przychód spółki na dzień właśnie 23 stycznia był 

92.938.993,51 zł. Natomiast już w tej chwili sytuacja się zmieniła, ponieważ spłacono nam z tego tutaj 

słupka jakby nadwykonań. Dostaliśmy 2.750.000 zł, czyli Narodowy Fundusz Zdrowia nam zapłacił i w 

związku z tym już po prostu mamy przychód 95.697.875,84 zł. Planowany, jaki ja po prostu założyłem 

w 2024 roku w planie działania był 94.621.925,69 zł, czyli został przekroczony. Od tego co planowałem 

w ubiegłym roku. Ryczałt szpitala, też jako tutaj pokazuję dla porównania, że ryczał planowany był 

45.006.825. Nadwykonania na tym ryczałcie wypracowaliśmy 3.364.568. Ryczał na 2025 mamy 

46.791.315 zł. Czyli sytuacja dzięki po prostu tutaj tym nadwykonaniom m.in. nam podniesiono ryczałt 

na wartość 46.791.315 i on obowiązuje od 1 stycznia 2025 roku. Teraz mogę tylko pokazać jeszcze też 
jako taka ciekawostka, że jak objąłem funkcję prezesa szpitala, to ryczałt był 17.600.000 zł. Natomiast 

w 2025 roku już mamy 46.791.315. Natomiast przychód z półki był 38.200.000 zł. W tej chwili przychód 

planowany jest na 2025 rok 99.582 .830 zł. Mogę powiedzieć też właśnie, też jako element, który też 
pokazywałem ostatnio, że na 90% uważałem, że te przychody, które otrzymamy z wyników nadwykonań 
i tak się stało. Stało się, że dostaliśmy oprócz 300.000 zł, można powiedzieć to, co w tym słupku tutaj 

jest. Tutaj, co jest w tym słupku. O, to tutaj otrzymaliśmy i mogę powiedzieć, że porównując z innymi 

szpitalami, bardzo dobrze nas po prostu jakby rozliczył Narodowy Fundusz Zdrowia, jeżeli chodzi o te 

nadwykonania. I teraz jeszcze mogę powiedzieć, że liczę, tam napisałem, że 50% jeszcze, jak uważam, 

że zostanie zrealizowane, że rzeczywiście jest nadwykonań na ryczałcie, że nam 50% po prostu zapłacą. 
Czyli mając 3.364.568.79 zł nadwykonań, więc jak 50% to będzie około 1.600.000, czyli jeszcze 

1.600.000 powinno wpłynąć do szpitala, do szpitalnej kasy w wyniku właśnie działań w ubiegłym roku. 

Także zupełnie wynik się zmieni na koniec po prostu tego spółki. Mogę też jeszcze, jako też taką 
sytuację, jako ciekawostkę pokazać, tak my wykorzystujemy łóżko, że cała strategia nasza jakby, która 

się oparła na walce o przychody, się sprawdza. I teraz mogę pokazać, że na OIT-cie mamy tego obłożenie 

75,99 %. Na chirurgii mamy 83, 72. Na oddziale chorób wewnętrznych 102, 41. Na oddziale dziecięcym 

78, 22. Na oddziale noworodków 33, 97. Na oddziale ortopedii i traumatologii 73, 86. Na oddziale 

położniczo-ginekologicznym 49,6. Także tutaj oddział tego ortopedii i traumatologii to 73, 86. Można 

powiedzieć, że od 75 do 80 to jest najbardziej optymalne jakby wykorzystanie łóżek, bo już powyżej 80 

to jest taka sytuacja, że pacjenci mogą normalnie czekać na zwolnienie łóżka, kiedy pojawią się po prostu 

w szpitalu. A sytuacja 102, jaka jest wewnętrznym, to jest tak, że czasami występuje tak, że z jednego 

łóżka korzysta trzech pacjentów. Czyli rano jest po prostu pacjent, potem jest wypisany, po południu 

następny, jest na tym łóżku i jest wypisywany i wieczorem trzeci pacjent. Nawet taka też myślę, że 

sytuacja po prostu wystąpiła. Wzrost świadczeń też już ostatnio też przedstawiałem. W poradniach 

wzrósł na 34% w stosunku do ubiegłego roku. Jeżeli chodzi o... na oddziałach o 19% też na ubiegłym 

roku. Także tutaj, jeżeli chodzi o sytuację finansową spółki, ona w jakiś sposób uległa lekkiej poprawie 

w związku z tym, że te pieniądze wpłynęły 2 miliony 700. Natomiast jest to też jeszcze niewystarczająco, 
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żeby była płynność. Stąd czekamy... czekamy właśnie na te pieniądze z ryczałtu. A to właśnie między 

innymi stąd te tutaj moje jakby tutaj nadzieje. Ponieważ jest walka właśnie o 600 milionów złotych, czyli 

wykonanie świadczonych ponad ryczałtem. Czyli tutaj 600 milionów szpitale mają otrzymać po to, żeby 

po prostu zapłacić nadwykonania na ryczałcie. I w związku z tym ta moja powiedzmy tutaj nadzieja, a 

ma to się odbyć do końca jakby marca. W lutym mają teraz też być te decyzje podejmowane przez 

Narodowy Fundusz Zdrowia. To sytuacja jest, widzicie Państwo na górze, tak dynamiczna, tak zmienna, 

że bardzo trudno jest cokolwiek planować, cokolwiek...Jakieś strategie nawet budować do tego stopnia. 

Bo tutaj się mówi o jakichś planowaniu strategii. Naprawdę to jest wyjątkowo, wyjątkowo trudne w 

związku z tym, że nie wiemy po prostu co nas czeka od strony Narodowego Funduszu Zdrowia, 

Ministerstwa Zdrowia. Tyle z mojej strony. Dziękuję bardzo. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych -  Czy ktoś z Państwa Radnych 

ma pytania do Pana Prezesa? 

 

Radny J. Dutkiewicz - ja mam pytanie. Ja mam pytanie do Prezesa. Czyli Narodowy Fundusz Zdrowia 

ile jeszcze ma konkretnie ewentualnie zapłacić za te nadwykonanie ryczałtowe? A jaki jest ten minus 

księgowy za rok 2024? Ile musimy pieniędzy uszykować jako powiat na dosypanie dziury? 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Ja powiem tak, że tutaj 

jeżeli chodzi o sytuację szpitala, to ewentualnie to co zresztą zgłaszałem czyli pomocna byłaby pożyczka, 

natomiast my nie chcemy żadnych pieniędzy dotyczących, żeby wkładu, jakby podniesienia kapitału, 

czy czegokolwiek. Bo tutaj by pomogło w tych zawirowaniach, że opóźnienia są w płatnościach, bo gdy 

byśmy otrzymali jeszcze ten milion sześćset, no to też poprawia się od razu ta płynność, prawda? Także 

to jest związane właśnie z tymi opóźnieniami. Gdyby nie były tych opóźnień, to byśmy się nie zwracali 

o pożyczkę dwa miliony złotych. 

 

Radny J. Dutkiewicz - Na liczbach, żebyśmy pracowali, czyli Narodowy Fundusz Zdrowia ma zapłacić 
ile? Zwrócić tych pieniędzy w jakichś takich transzach?  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - właśnie cała rzecz polega 

na tym, że tak jak byłem ostatnio, też nie mogłem zagwarantować na sto procent, prawda? No 

teoretycznie widzę tak, że nawet jeszcze, bo też nadal jeszcze rozlicza te nadwykonania dotyczące 

kontraktów, jeszcze nawet może wpaść z tego tytułu chociażby trzysta tysięcy. Bo my mamy 

wypracowane, bo ja mówię na podstawie, że mamy wypracowane, a nie zapłacone. Tak. Czyli nie żądam 

czegoś, co nie było nie zrobione, i że mają nam zapłacić. Drugi jakby ten temat jest związany z ryczałtem, 

gdzie mamy, tak jak pokazywałem, trzy miliony trzysta sześćdziesiąt cztery, pięćset osiemdziesiąt sześć 
tysięcy mamy nadwykonań ryczałtu. Tak. I teraz tak, w ubiegłym roku, na przykład też, bo to nie jest, że 

nawet... w ubiegłym roku pięćdziesiąt procent zapłacono z tej wartości, o której ja wam pokazuję. Czyli 

trzy miliony sześćset czterdzieści cztery z tego pięćdziesiąt procent na połowę, to też powinno wpłynąć 
te pieniądze i piszą, że do końca marca powinniśmy po prostu dostać. Tak? 

 

Radny J. Dutkiewicz - ale do sedna, panie Heniu. Tak. Trzy miliony trzysta jest możliwość dostania 

tych pieniędzy. W jakich transzach? 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - W połowie. 

 

Radny J. Dutkiewicz - Dobrze. A ile... jaka jest dziura do zasypania? 
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P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - znaczy będzie strata 

w granicach dwa miliony trzysta. Ale po prostu my mamy cztery miliony siedemset mamy amortyzacji. 

Czyli sprawa płynności, powiedzmy, no jest na krawędzi. No nie jest to łatwo, ponieważ my mamy 

zobowiązania wymagalne, czyli też na dosyć wysokim poziomie. Ale cały czas ona się utrzymywała. 

I też była taka strategia prowadzona w naszym szpitalu, że ze względu na to, że ogromne normalnie jakby 

zaległości dotyczące z całym majątkiem, z, powiedzmy, no z całą infrastrukturą, żeby było opóźnienia, 

jak korzystałem z tego kredytu kupieckiego, czyli z tego, że nie płaciłem, a wykonywałem na przykład 

poradnie, różne rzeczy, żeby tylko po prostu mieć, uzyskiwać przychody. Tak jak firmy normalnie 

korzystają, inwestują, remontują i modernizują po to, żeby mieć przychody, bo jak ma się przychody, to 

wtedy ma się jakoś po prostu marżę i poprawia się wynik cały finansowo. I cały czas właśnie przez 

ostatnie trzy lata moje działania, to jest jakby taki wyścig normalnie o, żeby, żeby rozpiąć przychody. I 

widać to, co pokazywałem, z jakiego pułapu startowałem, a ile udało się osiągnąć. I teraz mogę 
powiedzieć tak, że trzeba zmienić strategię. W sytuacji, w której teraz trzeba zmienić strategię, bo 

dotyczy nas... bo my już dochodzimy, można powiedzieć, też do sufitu. Czyli te możliwości odnośnie 

ilości łóżek, wykorzystania łóżek, czyli też nie możemy  nie wiadomo, ile robić tych nadwykonań, w 

przyszłym, na przykład w tym roku, czy w przyszłym, bo już wyczerpuje się cała infrastruktura 

możliwości i trzeba iść w kierunku obniżenia, optymalizacji kosztów. Czyli teraz po prostu powinniśmy 

przystąpić do obniżenia kosztów. W firmie też się po prostu robi pewne restrukturyzacje. Tu jest taka 

sytuacja nawet, że proszę zobaczyć, że... nawet Główna Księgowa, powiedzmy, nie wie, tak jak w firmie, 

bo na przykład jak w firmie się sprzeda coś, ktoś nie zapłaci, nie? No to jest należność. A my nawet tego 

nie pokazujemy, dopóki nie jest podpisany aneks i wystawiona faktura. Czyli nawet sytuacja jest taka, 

że Księgowa nie wie normalnie, jak sytuacja się toczy, jeżeli chodzi o funkcjonowanie szpitala.  

 

Radny J. Dutkiewicz czyli będziemy wiedzieć, pan dzisiaj mi powie, ile potrzebnych jest pieniędzy na 

to, żeby ten szpital rok 2024 był zamknięty na zero, czyli zero strat? 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - no zero strat po prostu 

jest w tym roku nieosiągany.  

 

Radny J. Dutkiewicz - Nie, ale ile pieniędzy potrzebnych jest? Ile musimy się zebrać tutaj... Żeby wynik 

był na zero, tak? Żeby się wyzerowało to. Czyli 3 miliony 600 ma Pan dostać, a tych zobowiązań, które... 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - No to można... to jest 

około 4 milionów. Około 4 milionów trzeba wydać. Znaczy nie, znaczy tak, jeżeli byśmy z tych 3 

milionów 600, przepraszam... 3 milionów 600. Jeżeli z tych 3 milionów... 664. 664 byśmy otrzymali, 

nie? Nie, ale zakładamy, że wszystko otrzymamy od Narodowego Funduszu Zdrowia, tak. No to mamy 

straty tylko 500 tysięcy. I w tym jest policzona ta amortyzacja? W tym normalnie jest...Odliczona jest 

amortyzacja. W tym jest amortyzacja, znaczy jeszcze mamy amortyzację, czyli mamy gotówki normalnie 

4 miliony 700 minus 500. Czyli mamy 4 miliony 500.  

 

Radny J. Dutkiewicz - Powiem Panu, że ja tego nie mogę tutaj pojąć.  
 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Mamy, mamy w wyniku 

tego, że dostaniemy te pieniądze, mamy stratę 500 tysięcy netto. Tak? I mamy amortyzację...  
 

Radny J. Dutkiewicz - Czyli z powiatu tylko ewentualnie jak wejdzie się już taka krytyczna sytuacja, 

to tylko 500 tysięcy będzie Pan tak jakby prosił o dofinansowanie, tak?  
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P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Ale my nie odchodzimy, 

my nie potrzebujemy tutaj tego, bo strata, strata chodzi o płynność finansową. Znaczy to jest jakby jedna 

sprawa, a druga sprawa jest normalnie płynność firmy jakby. Żebyśmy się zrozumieli. 

 

Radny J. Dutkiewicz - Dobra, ja się tutaj już wycofuję, bo ja pracuję, wie Pan, ja pracuję, ma i winie i 

generalnie no na dzień jakiś tam zakładam sobie takie były dochody, takie są te należności, czego by 

ktoś nie zapłacił. To wszystko mam ileś do zapłaty, różnica i wiem ile mam pieniędzy w tej kieszeni z 

tyłu w banku, tak?  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - No u nas, znaczy u nas 

też jest tak powiedziane, że jeżeli mamy tutaj ten rachunek zysków i strat, a my nie mamy, mamy 3 

wpływy, no to tak samo wynika z tego. Bo jeżeli tak mówię, bo ile gotówki mamy, to trzeba po prostu 

tutaj uwzględnić amortyzację. Amortyzacja nie jest wydatkiem, tylko kosztem. Nie? No, czyli no mówię, 
czyli po prostu tutaj to trzeba, powiedzmy, tylko tym się posługiwać i wiadomo ile jest na końcu. Znaczy, 

jeżeli, jeżeli, jeżeli by oni zapłacili to co tutaj i będziemy wycofywać. No dokładnie, jeżeli Narodowy 

Fundusz Zdrowia na 164 568, to ja tutaj mogę podać, nawet głowę położyć na przykład. Nie, nic powiat 

nie musi żadnych gotówki dać. Dziękuję. 
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych -  Czy ktoś z Państwa Radnych 

jeszcze ma pytanie? Do Pana Prezesa? Proszę. 
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - kredyt kupiecki to jest na zakup pietruszki, a nie środków 

trwałych. Tylko tyle chciałam. Ja też korzystam z kredytu kupieckiego. I mam kredyt kupiecki w firmach, 

w których kupuję pietruszkę, w których kupuję alkohol, ale jak kupuję sprzęt, to nie mam kredytu 

kupieckiego. Kredyt kupiecki jest na to, żeby, prawda Panie Karolu, tak to, na tym to polega, żeby mieć 
towar do sprzedaży, a nie żeby mieć majątek. 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - ja uczestniczyłem na 

przykład w restrukturyzacji firmy mięsnej na przykładnie i ona na przykład super właśnie korzystała z, 

powiedzmy, z kredytu kupieckiego, dlatego, że nie płaciła powiedzmy rolnikom w czasie, tylko po 

terminie po prostu... 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - rolnikom za taki towar do sprzedaży dalszy, ale nie kłóćmy 

się o tym. No, trochę nie na temat, natomiast Pan użył sformułowania, które ma się nijak do 

zakupów inwestycyjnych, więc chciałam to sprostować. Dziękuję. Czy przejdziemy w końcu do 

dokumentu, który dostaliśmy, tak? Czy nie będziemy o nim rozmawiać, Panie Prezesie? 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Możemy omawiać, jak 

Pani tutaj chce... 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - dobrze, to ja mam pierwsze pytanie do Pana Prezesa.  

Co z audytem, który był wykonany w zeszłym roku? Jakie są elementy, które już zostały wdrożone? 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Który jak? 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - który był przeprowadzony przez powiat w szpitalu. 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Kiedy? 
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Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - W zeszłym roku. 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - W zeszłym roku, tak? 

No, powiem tak, na przykład, nie? We wnioskach końcowych jest żeby zarząd powiatu wymógł na 

osobach, które uzyskały dofinansowanie do szkolenia, żeby zwróciły te pieniądze. 

Co uważam, że w tym audycie takie po prostu wnioski... 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Na przykład była informacja o tym, że jest nadprodukcja 

usługi polegającej na doradztwie prawnym, tak. A w dokumencie, który pan nam przedstawił na stronie 

siódmej mamy usługę doradczą, która jest zwiększona w stosunku do... prognoza na 2025 jest znowu 

większa niż było wykonanie w 2024. Więc nie dość, że pan nie zmniejsza tej kwoty, to mówią pan jeszcze 

powiększa. Ja chciałam spytać dlaczego. I w tym punkcie, bo to jest PDF, więc nie możemy otworzyć 
komentarza, ale tu jakiś komentarz niewątpliwie był przy tej pozycji. Chciałam spytać o tą pozycję 
właśnie. I w tym punkcie napisane jest usługi doradcze i prawne na 408 668 zł. Chciałam, żeby pan 

rozwinął dla kogo to będzie, dla jakiej firmy, jednej, dwóch, trzech. 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” -  powiem tak, że kwota, 

ta główna jest po prostu dla Kancelarii Prawnej, z którą współpracujemy już od dłuższego czasu i ta 

Kancelaria Prawna tutaj naprawdę się spisała bardzo dobrze, szczególnie gdy realizowaliśmy inwestycje. 

Zamknęliśmy inwestycje bez żadnych kar. Również w innych tematach nie mamy żadnych roszczeń.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak -Audytor wskazywał nieprawidłowości w tym zakresie. Co 

zostało zrobione? 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - jakie nieprawidłowości? 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak -No, zaraz, moment, otworzę sobie... Musi Pan poczekać, ja 

proszę o przerwę, bo ja muszę znaleźć ten paragraf, tak? Tego zapisu. Że było dublowanie zadań 
Kancelarii Prawnych. Nie ma dublowania zadań prawnych. Czy my możemy Panią Audytorkę poprosić, 
bo może ona będzie się wypowiadać w swoim imieniu, Pani Przewodnicząca, a nie, że Pan Prezes będzie 

mówił, że tak nie było. Ja w tym czasie zapytam o wynagrodzenia, bo strona siódma. Pan tutaj wskazuje 

wzrost wynagrodzeń, tak? Jest prognozowane o 5%. Tak. A jak to się ma do zmian ustawowych, które 

w lipcu będą nanosić wynagrodzenia wyższe dla lekarzy i pielęgniarek i personelu medycznego? Bo z 

kolei na stronie 13 tego samego dokumentu pisze Pan, że nie uwzględniliście tej podwyżki i ona będzie... 

W analizie finansowej nie zostały uwzględnione koszty podwyżek ustawowych, ponieważ wzrost 

wynagrodzeń będzie finansowany z NFZ-u. W jaki sposób to będzie finansowane? Bo to mnie bardzo 

ciekawi, bo NFZ płaci szpitalom na podstawie kontraktów, tak? Tak. I to się ma nijak do zatrudnienia, 

tylko NFZ płaci za pewne procedury. Tak? Zgadza się? Więc w jaki sposób ten NFZ będzie wiedział, ile 

ma przelać ekstra pieniędzy naszemu szpitalowi? Nie, bo z jednej strony pan pokazuje wzrosty 

wynagrodzeń, a z drugiej mówi pan, że w tej analizie nie uwzględniono tych podwyżek.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - co roku w zgodzie 

z ustawą o minimalnych wynagrodzeniach jest podwyżka wynagrodzeń. I na ten cel Narodowy Fundusz 

Zdrowia wycenia, ile po prostu w ramach tej podwyżki trafia do poszczególnych szpitali. I to jest po 

prostu rzeczywiście...  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Pan musi wiedzieć, ile pan potrzebuje więcej pieniędzy. 

Przepraszam, jeszcze tylko skomentuję. Ja skończę moją myśl. Pan musi wiedzieć, ile pan potrzebuje 
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więcej pieniędzy, bo lipcowe podwyżki są w tej chwili już kwotowo podane. Pan wie, kogo pan 

zatrudnia, więc ja chciałam spytać, jaki to będzie ekstra koszt dla szpitala, wejście podwyżek lipcowych?  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Na dzień dzisiejszy 

rzeczywiście możemy określić koszt, czyli podwyżek, bo wiemy powiedzmy już od kilku dni, jaka 

wartość to będzie. Ja nie ująłem tego w planie działania. Z tego względu tak jak powiedziałem, że... i nie 

wiemy, bo trzeba powiedzieć tak. W różny sposób jest wyceniane, co roku jest inaczej, bo 2 lata temu 

było tak, nie było prosta rzecz, bo Narodowy Fundusz Zdrowia płacił na PESEL. Czyli każdy pracownik 

normalnie, w zależności od swojego zasadniczego wynagrodzenia, do szpitala po prostu trafiała 

określona wartość pieniędzy. I było bardzo prosto normalnie tym pracownikom, którzy byli na określone 

liście, zapłacić. Natomiast Fundusz i Ministerstwo stwierdziło, że to było za duże po prostu wydatki. W 

związku z tym zmieniono w ustawie, że nie płacą ze względu na posiadane kwalifikacje, tylko 

wymagane. I od razu po prostu zupełnie podszedł, zastosował zupełnie inną kalkulację do finansowania 

tych wynagrodzeń. I oni przeznaczają dla każdego szpitala różną pulę dotyczącą wynagrodzeń i według 

różnego rodzaju normalnie wycen. I my na dzień dzisiejszy nie wiemy dokładnie, ile nam po prostu 

skierują pieniędzy na wynagrodzenia. Wiemy normalnie, ile to będzie kosztowało, ale nie wiemy... 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Pytam Pana, ile to będzie kosztowało. 

Tak. 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - znaczy nie liczyłem 

jeszcze, bo nie było mi potrzebne na razie. 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - ale liczy Pan tutaj, przedstawia nam, bo mam plan finansowy 

i Panu nie jest potrzebne wynagrodzenia, które to jest 40 milionów, tak? To jest koszt wynagrodzeń 
i Panu to jest niepotrzebne do przedstawiania tego... 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - dlatego, że w opisie 

napisałem, że nie uwzględniam bez tego akurat działalności. Jeżeli będą po prostu, przyjrzyj się do lipca, 

bo tak, że my nawet nie wiemy, po prostu w tak bardzo późnym okresie to wszystko jest przedstawiane. 

Dyrektorom szpitala, bo nie tylko Jarocinowi, ale również innym. I my też wszyscy mamy problemy z 

tym, żeby dobrze oszacować, czy te pieniądze, które są przeznaczone na podwyżkę wystarczą, czy nie 

wystarczą.  
 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ale mówimy o koszcie, a nie o przychodzie w tej chwili.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Ale po co będę 
przyjmował koszt, jeżeli nie wiem...  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ale koszt Panu zostanie, jak NFZ nie da ani... Proszę, proszę 
dać mi skończyć. Jak NFZ nie da Pani ani grosza na te wynagrodzenia to Pan i tak ustawowo będzie 

musiał wypłacić więcej lekarzom i pielęgniarkom i Pan będzie musiał za to zapłacić. Więc ja pytam, jaki 

to jest koszt dodatkowy?  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Ja przyjąłem po prostu, 

że tego nie uwzględniam. Mam takie prawo po prostu założyć. Takie założenia po prostu postawiłem, że 

na dzisiaj nie uwzględniam tego. Piszę wyraźnie, że na dzisiaj nie uwzględniam. Ponieważ po prostu co 

z tego, że ja podam koszt, on o niczym nie mówi ten koszt. On tylko mówi rzeczywiście, że wyższe po 

prostu może być strata. Ale nie mówi nic, co będzie po stronie przychodów. Bo jest kluczem normalnie, 
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jakie będą przychody. I wtedy, jeżeli będziemy wiedzieli, że się zbliża normalnie wyliczenia innych 

rzeczy przychodów, to weźmiemy po prostu, wyliczymy koszty i zobaczymy z przychodami, czy będzie 

na plus, czy na minus. Bo też może być na plus, że więcej możemy mieć przychodów, niż kosztów 

związanych z wynagrodzeniami. Bo też taka... Ja na przykład dwa lata temu miałem bardzo dobrą 
sytuację, jeżeli chodzi o przychody, które wpłynęły z tytułu podwyżek. Trzeba po prostu czytać. Ja mam 

takie założenie. Tak zakładam. Jest to prawda. Pani może by inaczej założyła. Żeby Pani pokazała na 

przykład, że po stronie właśnie wynagrodzeń jest wartość powiedzmy 42 miliony, 2 miliony więcej.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - zakłada Pan wzrost kosztów o 5% na wszystkich innych 

pozycjach? Tak. Zakłada Pan 5%, bo Pan nie wie, ile wzrosną koszty, nie wiem, strzykawek, leków. A 

tu Pan ma konkretne kwoty, które Ministerstwo już ustaliło. Więc nie rozumiem, czemu Pan tego nie 

ujął?  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - dlatego, że ten obraz, 

który będzie... nic nam nie powie. To nam nic nie powie. Ja... Panie Prezesie, ja tylko tutaj może... 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych.  pani Radnej na pewno o to 

chodziło tą ustawę, że od 1 lipca ma być podwyżka. Wiadomo już tyle i tyle dany pracownik musi mieć 
ze specjalizacją, z magistrem tyle, ratownik tyle. I na pewno chodzi o to, czy Pan już wie, jaka to pula 

tej podwyżki ma być. 
 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Ja wiem, tylko o to 

chodzi, że po prostu to mi jakby nieczytelny będę miał obraz. Ponieważ nie znam w tej chwili jeszcze 

po stronie przychodów funduszu, ile będzie przychodów. Ja to odkładam na później, kiedy będą 
przychody. Od razu po prostu skalkuluję z kosztami. I będę wiedział, jaki rzeczywiście będzie po prostu 

tego tytułu wynik. A teraz po prostu róbmy, działajmy bez tego jakby czynnika. Tego czynnika 

związanych z wynagrodzeniami. I szukajmy na przykład rzeczywiście... na przykład obniżenie kosztów. 

Powiedzmy no innych jakby pozycji. Tak. I na przykład mogę powiedzieć, żeby odnośnie spraw na 

przykład tutaj kosztów materiałów i energii. Ja założyłem 6%, a w styczniu na przykład, bo mamy już 
wyniki za styczeń, to jest 4% wynosi. Tu mamy 6%, czyli w stosunku do tutaj, które podałem koszty... 

o tutaj. Tu jest 6% w stosunku do ubiegłego roku, prawda? A na dzień dzisiejszy, czyli za styczeń mamy 

4%. Czyli mamy mniejsze... mniejsze po prostu koszty, niż są zakładane. Czyli założone są wyższe 6%. 

Na razie po prostu jest jeszcze mało jest wyników, żeby móc po prostu porównywać jeszcze inne pozycje. 

A mówię, jeżeli chodzi o te koszty wynagrodzeń, to po to normalnie, żeby nie zaśmiecać. Czyli po prostu, 

żeby ten obraz był jasny. Mówię, gdyby była sprawa przychodów żebyśmy wiedzieli procentowo, że 

wynik... że przychody płyną normalnie z zdrowia w 25% do tego, do tego, do tego. No to wtedy zakładam 

takie przychody. Robię koszty po stronie kosztów. I wiem, czy mi wystarczy, czy mam za mało. Proste. 

Mówię, kwestia założenia. Pani mogła założyć i pokazać. Nie jest problem. Pani by pokazała to inaczej. 

Dlatego, że pani by dopisała po prostu te 2,5 miliona złotych, które potrzebne są na wynagrodzenia. Ale 

to by nic nie dało. No co by nie dało? Że będzie 2,5 miliona więcej.  Mnie bardziej potrzebna jest sprawa 

tej równowagi. Przychody, koszty. Jak się kształtują koszty do przychodów.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Ale jak pan nie ma wszystkich kosztów, to o jakich my 

przychodach rozmawiamy? Że za chwilę pan...Może sobie pan równie dobrze ściągnąć z tej tabelki... 

Nie wiem. Jak nie wynagrodzenia częściowo, to może...A może na przykład w usługach pralniczych tam 

pan też sobie obciął trochę. Może w usługach pralniczych pan też obciął troszkę. No to jest... No ale albo 

dyskutujemy o realnym planie i zagrożeniach związanych... Nie, nie jest realne, bo jednej z pozycji 

kosztowych pan w ogóle nie ujmuje. Zmiany w wynagrodzeniach pan nie ujmuje.  
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Radny J. Dutkiewicz - pani Gosiu, tutaj żeby to zrozumieć. Pan Heniu nie ujął tych kosztów. I opisałem, 

że nie ujął. Nie ujął też przychodu. A wszystko będzie w 100%, tak ja to rozumiem, zrefundowane z 

NFZ-u, tak? 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Jak byłoby wiadome, to 

ja bym to ujął. Ok. Rozumiemy. Ja to rozumiem.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Jedno pytanie i pan mi na nie odpowie pewnie prosto i jasno. 

Jak to się stało, że na koniec 2024 była strata prawie 4 milionów w pana planie. Tak. A na koniec 2025 

mamy 3 miliony zysku. To pan sobie tak fajnie policzył. To ja pytanie, czego pan znowu nie ujął. Już 
mówię, już mówię. To jest fascynujące. Jak to się nagle stało? 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - już mówię, skąd to się 
tutaj tego stało. Powiem tak, odnośnie przychodów. Też widzieliście państwo, jak wcześniej mówiłem, 

że te przychody, które zaplanowałem są podobne do przychodów, które są rzeczywiste. Wcześniej to 

pokazywałem, jak to jest 2024 i 2025. Czyli, czyli można powiedzieć, tutaj zaraz wejdziemy w te 

przychody. I o co chodzi? Przychody tutaj mamy. Czyli mamy 99 milionów przychodów. Natomiast, 

jeżeli widzimy, jeżeli chodzi o koszty, skąd to po prostu jest? Tak po pierwsze, że właśnie, że widzimy, 

ja widzę, żeby zmniejszenie po prostu kosztów wynagrodzeń. I odpowiednio tak jak pan, proszę? I 

powiększone. No, o wzrost wynagrodzeń w wyniku, w wyniku normalnie podwyżek ustawowych. I 

następnie, jak będzie, będzie, powiedzmy, sprawa wiadoma, dotycząca, z podwyżkami. Nie tylko z Bo  

z kosztami już wiemy wynagrodzeń. Nie wiemy normalnie, jak jest z przychodami. Będzie, przyjdzie 

lipiec, Ministerstwo, wszyscy normalnie skalkulują, ile to i, i przyjdź tą normalnie, że będzie tyle i tyle 

przychodów.  I wtedy umieszczam przychody i te koszty. I zobaczymy, czy się... Bilansuje, czy plus, czy 

wychodzi minus. Natomiast to nie przeszkadza nam, żebyśmy mogli pracować i między innymi 

analizować i poprawić, racjonalizować właśnie działanie spółki. To jest jakby, mówię, rzecz, która 

nastąpi, która jest jakby oczywista, ale zróbmy taki obraz, na którym możemy pracować. To, co ja tu 

przedstawiłem, to można pracować. Bo można pracować, żeby na przykład zużycie materiałów energii 

obniżyć na przykład jeszcze o 2%, albo o 1% na przykład. W sensie do tego, co ja zaplanowałem. I wtedy 

też będzie wiadomo, jaki wynik. Ten wynik wyszedł tak wysoko. Dlaczego? Dlatego, że po prostu tu jest 

ujęta w przychodach operacyjnych jest ujęta zaliczka z KPO. Milion dwieście osiemdziesiąt dwa tysiące. 

W tym roku, jak będziemy realizować projekt, dostaniemy zaliczkę z KPO. Jak również w tej wartości 

dwa miliony siedemset osiemdziesiąt siedem, sto trzydzieści osiem. Jest normalnie dotacja z tytułu, że 

wygraliśmy projekt i jest na trzysta tysięcy. W związku z tym też tutaj jest trzysta tysięcy jeszcze 

dodatkowo. Oprócz tego też, w związku z tym zrealizowaliśmy projekty. Jest ta wartość dwa miliony 

siedemset osiemdziesiąt siedem tysięcy sto trzydzieści osiem na poziomie. I stąd po prostu wyskakuje 

nam taka cyfra, jeżeli chodzi o zysk na działalności operacyjnej. I potem jest zysk jeżeli chodzi o wartość 
netto. Także to wszystko jest jasne i klarowne. Teraz jest kwestia, mówię, związana, rzeczywiście należy 

racjonalizować koszty. I na przykład, tak jak mówię, koszty materiałów i energii zaplanowaliśmy na 

poziomie sześciu procent. W styczniu mamy normalnie wyniki już, wyszło cztery procent. Czyli jest 

lepiej niż po prostu założyliśmy. Zobaczymy, jak inne rzeczy mówię. Jest cała właśnie, na tym polega 

teraz, na tych wynikach trzeba pracować. I wszystkie rzeczy są oczywiste, wszystko jest normalnie. Ja 

mam cały taki klucz do obliczania i to robiłem na przykład, bo starałem się o pieniądze, pisałem 

biznesplany. I to wszystko po prostu zawsze było dobrze. I myślę, że tutaj też przedstawiłem księgowa, 

też to mi sprawdziła i nie ma uwag. Także mówię, dla jasności mówię, nie podaję wynagrodzeń 
ustawowych. To co wyliczyłem sobie z ciekawości. To jedna pielęgniarka położna. Od pierwszego lipca 

koszt pielęgniarki dla szpitala będzie dwa tysiące sześćset złotych. Że szpital musi po prostu wydać dwa 

tysiące sześćset złotych na podwyżkę dla jednej osoby od pierwszego lipca. Takie duże pieniądze są. 
Natomiast wyliczę bez problemu tą sytuację dla wszystkich powiedzmy pielęgniarek. W ogóle dla 
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wszystkich pracowników. Kiedy przyjdzie taki moment, że mi to będzie potrzebne. Na razie mi to nie 

było do niczego potrzebne. I dlatego tego nie podaję. Dziękuję bardzo. 

 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych -  Kto z państwa ma pytania 

jeszcze? 

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Co pan liczy, że na koniec roku wynik będzie na plusie? 

Trzy miliony, tak? To tego się trzymajmy. Czy my już wiemy co z tymi usługami prawnymi? 

Czy pani audytorka jest? Oj nie ma jej dzisiaj. Państwo nie widzieliście wcześniej. Ok. Dobra, to 

jeszcze jedno pytanie. Kapitał własny wzrost o 2,5 miliona w stosunku do tego roku? A pasywa, kapitał 

własny wzrost o 2,5 miliona? Skąd? 

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - znaczymy, my tutaj 

jesteśmy wspierani przez powiat. I na przykład w ubiegłym roku, w 2024 roku otrzymaliśmy właśnie 

podniesienie kapitału.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Właśnie ja to wiem, że my przeznaczaliśmy pieniądze. I teraz 

pytanie jest, dlaczego pan zakłada znowu wzrost kapitału własnego? Żeby mieć zysk, jak można byłoby 

nie chodzić po prośbie do powiatu i wyjść na zero.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - No kapitał własny wynika 

z tego, że po prostu tutaj 21... po prostu liczy nam tutaj, powiedzmy jest wartość dodana do... tu ma 

wpływ te 3 miliony 69 tysięcy na ten kapitał własny. Że mamy zysk. 30 milionów. Bo to jest suma, to 

jest suma właśnie tutaj kapitału podstawowego, udziału i kapitału zapasowego, jak również pozostałych 

kapitałów i rezerw i zysku lub straty z lat ubiegłych i zysku netto. I stąd po prostu tutaj to jest suma. To, 

że jest ta wartość 22 miliony, to wynika po prostu z sumy...  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - 61 milionów dodać, jeśli pan tak mówi, że to jest suma, 

61 milionów dodać 1322 zł, to się nie sumuje do 22 milionów. Więc coś... to się tak nie sumuje, jak pan 

mówi. Nie, nie, nie, to nie jest tak. Więc ja pytam, o co chodzi z podwyższeniem kapitału własnego na 

poziomie 2,5 milionów.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - zaraz zobaczę, bo 

rzeczywiście mi to liczyło źle, jako ten Excel. Nie sprawdzałem tego. Musiałbym zobaczyć. Kalkulator 

bym musiał wziąć. To może wyjaśnię tego tutaj pisemnie pani, jak to wygląda. Bo nie mam kalkulatora 

i nie mam... Bo to tak jak mówię, że to jest kapitał, to jest suma tych kapitałów, które tutaj widzicie w 

poszczególnych wierszach.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - Widzę, że wszyscy są zaniepokojeni. To ostatnie pytanie do 

pana prezesa. Otworzyłam już sobie ten protokół jednak. I mam pytanie. Panie prezesie, mam pytanie. 

21 punktów do uwag końcowych do protokołu. Ile z nich zostało już wdrożonych? Ile jeszcze zostało? 

I jaki to ma wpływ na to, co pan tutaj prezentuje? Bo widzę, że są i obniżone ilości personelu na 

oddziałach. Chociaż tak naprawdę audyt, jeśli się nie mylę, panie radny, to audyt dotyczył części 

administracyjnej, a nie szpitalnej. Więc tu w tym dokumencie, który nam przedstawił, nie ma w ogóle 

mowy o zmianach, jeśli chodzi o zatrudnienie na poziomie właśnie administracji.  

 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - Zapraszam też do 

szpitala, zobaczy jak... Po prostu sobie patrzę na dokumenty finansowe. I patrzę na nie silem. Proszę 
sobie wyobrazić odnośnie tej administracji, gdzie wzrosło rzeczywiście o dwie osoby, czy tam trzy osoby 
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od dwóch lat. I teraz tak, proszę zauważyć. Mamy normalnie, ile mamy emerytek. Właśnie tak naprawdę 
w tej chwili jest sytuacja taka, że ile osób pójdzie na emeryturę. Ja też przedstawiłem tam akurat w tym 

projekcie. Czyli mamy bardzo dużo emerytek, które pójdą na emeryturę. Czyli musi być te osoby, które 

w tej chwili... Ja zatrudniłem dwie osoby. I też te dwie osoby zatrudniłem pod kątem nawet dotyczącym, 

nowej komórki, która się rozwija czy analiz, analiz budżetowania i kontrolingu. Prawda? Natomiast 

jeszcze na pewno będą, powiedzmy, osoby przyjmowane. Ze względu na to, że kilka osób odejdzie na 

emeryturę. W tej chwili jest taka sytuacja. I w ogóle, jeżeli zablokują wynagrodzenia służby zdrowia. A 

zablokują, bo dłużej to nie może być. Myślę, że to jest ostatni rok podwyżek. To wiele osób pójdzie na 

emeryturę, bo już nie będzie po prostu... W tej chwili wszyscy nie chcą iść na emeryturę. Z tego względu, 

że liczą na te tak duże podwyżki. Czy chcą się załapać na tak zwane podwyżki. Jak się skończą podwyżki. 

A się skończą, bo inaczej szpitale się rozjadą. W związku z tym, po prostu będzie luka. Będą potrzebne 

młode osoby. Ja po prostu przyjmuję niektóre osoby, które przyjąłem po to, żeby się już przyuczyły W 

księgowości na przykład zostały w ciągu tam chyba dwóch lat zatrudnione dwie osoby. Po to, żeby 

rzeczywiście się wrobiły.  

 

P. J. Szczerbań, członek Zarządu Powiatu - przewodniczący. Uwaga kochani. Pozwolę sobie głos 

wziąć. Moi drodzy to jest tak. Nie wiem co tu będę słyszał. Moi drodzy. Trzeba sobie wyraźnie 

powiedzieć. Mamy spotkanie u nas. Pan przewodniczący... Znaczy... Pan Janusz Krawiec, członek Rady 

Nadzorczej,. Starosta i ja. I zadane było pytanie. Więc pozwolę właśnie to co Panią tak notuję. 
Zatrudnienie. No to ze zdziwieniem słyszę o dwóch etatach. Ile Pan zatrudnia? Pyta chyba Pan Starosta. 

No tak zaczął się machać Pan Prezes. No i trochę liczba się różniła. To Pan Starosta pokazał. Był moment. 

Gdzieś przed pół roku. 460 osób jest zatrudnionych. I nagle mamy 512. Czyli jak byk wychodzi 52 etaty 

z audytu. I tutaj no zdziwienie słyszę o dwóch etatach. Nie? I po drugie. To jeszcze powiem otwarcie. 

No jak wiecie. Gwóźdź do trumny Pana Prezesa. Bo ja go nie podpisałem tego audytu. Jak Pan nie 

podpisał to Pan go nie czytał. A audyt jest po to, że go trzeba czytać. Bo to jest na zlecenie zarządu. I to 

nie jest sprawa prywatna. Czy się Pan Prezes zgadza, czy się nie zgadza. Jest polecenie służbowym. A 

ono ma być wykonane. A było kiepsko wykonane. Ja bym powiedział. Odpowiedź z audytu. To tak wziąć 
sobie. Nie wiem czy nawet w piecu się paliło. Ja oczekiwałem jednej rzeczy. Jeżeli jest pytanie. Skąd się 
wzięło 52 osoby. To wtedy mówimy. W tym, w tym roku. W takim, takim dziale. Bo nas to interesowało. 

Tyle, tyle osób jest poprzyjmowanych. I pytanie do tego. I tutaj Panie. Co tu mogę rozmawiać? Przecież 
ja słyszałem. Pan Starosta słyszał co było u nas. Jest świadkiem Pan Starosta. I jest świadkiem Janusz 

Krawiec. Jestem ja. 460 jest 512. A tu się mówi o dwóch. Druga rzecz. Nie jest kwestią, że któryś tam 

z pracowników ma finansowane, czy nie ma finansowane w 100%. Tylko tego się nie praktykuje. Tego 

się nie praktykuje. Bo jak ja byłem w szkole gdziekolwiek jestem studia to 50% ja dopłacałem. I tu o to 

chodzi. Czy potrzebny jest pracownik czy nie. Zasada jest prosta. Nie praktykujemy. Po drugie. 

Spotkaliśmy się. Ruch oddolny tu przychodzi. Atmosfera jest fatalna w szpitalu. Niby jaka komunikacja. 

To ja się pytam. To co te 30 osób tu robi. No jest kiepsko. Ludzie tu taka ściema na wszystkie strony. 

Jest cudownie za rok. To wam powiem. 10 milionów zamykamy cały szpital i tyle. Tak to wygląda na 

dzień dzisiejszy. Ja tam żadnym optymistom nie wierzę. Ja tam tylko wierzę ile pieniążków jest. Czy nie 

ma. Nie wierzę, że rząd to zrobi. Nie wierzę na dobry fundusz. Jak będzie to będzie. Ale generalnie 

powiem tak. Jest źle. Ja mam jeszcze z innymi osobami. Rozmawialiśmy. Sytuacja szpitala jest kiepska. 

A jeszcze jest jeden dokument. Że jest źle ze szpitalem. Kiedy spółka właśnie stara się o ZOL. Ileś tam 

milionów. No to jest pytanie pierwsze. Przebadali 3 lata do tyłu i finanse są fatalne. Bez poręczenia 

powiatu tych pieniędzy się nie dostanie. 3 lata do tyłu. Jest źle. No tragicznie jest. O czym my 

rozmawiamy. I tutaj takie tłumaczenie na siłę. Słuchajcie. Ja nie muszę być ekonomistą. Jak to pan prezes 

mówił. Ja jestem tylko zwykłym nauczycielem. Zwykły nauczyciel pana prezesa ocenia. Tak zwykły 

nauczyciel. Ale prosta rzecz. Umiem liczyć. 460 na 512 jest. To nie chodzi o to tylko czy to potrzebne 

jest. W innej sytuacji gdyby szpital się finansował 100% mnie to guzik obchodzi czy 200 czy 300 ludzi 

zatrudnionych. Ale to powiat płaci. Nie pan prezes. Jeżeli my dokładamy do szpitala, podwyższamy 
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kapitał. To te studia, to nie pan prezes tylko my finansujemy powiat. Bo my te pieniądze wydajemy. 

Każda złotówka co się obecnie dzieje. To nasze pieniądze muszą być. Dlaczego? Bo szpital płynność 
skończył. I co wtedy? Ja optymizm mam. Bo się gorzej już nie da spieprzyć szpitala. To powiem brzydko. 

I tu publicznie wiem co mówię. Gorzej się nie da spieprzyć szpitala niż obecnie. Ja takiego czegoś nie 

widziałem żeby to tak wszystko było skonfliktowane. Ja bym nie chciał w takiej firmie pracować. Ja 

chcę przyjść do pracy. Mam jasne kryteria. Janek jest do tego przypisany. Ty do tego. Tu jakieś osoby 

się wałęsają. To nie mocą zdania. Tylko z tymi pani, które przychodzą do nas. Nie wiadomo czego to 

przepisać. Ale cytuję. Co cytuję? Jedno mam to zdanie z audytu. Jakie? Dla potrzeb rozwoju spółki 

optymalizacji zatrudnienia. Te osoby są potrzebne. To człowiek nie jest głupi. Choć jest nauczycielem 

według pana prezesa tylko. Ja wiem co to jest język prawniczy. A co to jest język normalny. To tylko w 

firmie mam. Mam tyle, tyle wydatków. Tyle, tyle mi zostaje. To jest moje. Zapłaciłem pracownikom. 

Zapłaciłem podatki. Zostało tobie 200 tysięcy. To jest moje. Ale tu nie ma nic moje. Ja zamykam 

dyskusję. Szpital jest fatalny pod względem finansowym. Leżymy. Dziękuję. 
 

P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Proszę państwa. Chciałam 

powiedzieć. To nie tylko sytuacja naszego szpitala jest ciężka. W całej Polsce jest generalnie też gro 

szpitali, które się borykają z wieloma problemami. Nasz oczywiście też się boryka. No nie ukrywam, że 

do tego poniekąd też się przyczyniły kolejne podwyżki dla pracowników. Gdzie były podwyżki są 
wskazania, że... Ale nie wiadomo było skąd wziąć pieniądze na te podwyżki. To jest raz. Potem kolejna 

sytuacja na przykład w naszym szpitalu. Sprawa działania pracy na oddziale ginekologiczno-

położniczym. Który też no zakładany kilka lat do tyłu, że będą przychody, że będą pacjentki tu 

przyjeżdżać rodzić, bo wszystko było dla nich otwarte. Najlepsze pokoje, wyposażenie. No tak się nie 

stało. Ale też to nie tylko dotyczy naszego szpitala. Tylko no większości szpitali. Jednak no mimo 

wszystko, czy są te dodatkowe pieniądze dla rodzin. No niestety pieniądze to nie wszystko, żeby mieć 
dzieci. Żeby się rodziły po 4, 5 czy 6 dzieci. Więc myślę proszę państwa, że ważne jest tutaj sytuacja, 

żeby oczywiście pochylić się nad nią. Żebyśmy mieli rękę na pulsie. I myślę, że na następną komisję. 
Tutaj pewne rzeczy, które tutaj są wyszczególnione. I z tego audytu i poprosimy również panią 
audytorkę. Pan prezes przygotuje dodatkowe rzeczy, także następna komisja, żeby szczegółowo, 

żebyśmy to wszystko mieli czarno na białym. Żebyśmy się naprawdę nie borykali, nie zastanawiali się 
co z czego wynika. I jak dalej będzie szpital nasz funkcjonował. Zamykamy dyskusję. 
 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - ja chcę jeszcze wyjaśnić 
pani Małgosi, bo tutaj chodzi o to ostatnie zdanie, panie prezes. Wartość 22 miliony 700...Po prostu jeżeli 

pani przeliczy kalkulatorem, doda pani te wszystkie tutaj pozycje pierwsze, to tyle wychodzi.  

 

Radna M. Niestrawska – Kaźmierczak - dodają, no bo to jest program. Ja rozumiem, tylko ja pytam 

skąd to jest. Ja będę w czwartek na sesji pisać zarząd jakie podjął kroki w związku z uwagami oraz z 

punktem, który mówi odmowa podpisania protokołu przez kontrolowanego nie stanowi przeszkód w 

realizacji ustaleń kontroli, panie prezesie. I tym bym chciała też zakończyć moją wypowiedź.  
 

P. H. Szymczak, Prezes Zarządu Spółki „Szpital Powiatowy w Jarocinie” - proszę państwa jeszcze 

odnośnie zatrudnienia. Natomiast jeżeli mówimy o tym wzroście, to dotyczy nie administracji, tylko 

dotyczy całego szpitala. I ten odnośnie całego szpitala pani Ewa może wytłumaczyć, że po prostu to nie 

jest tak, bo my zatrudniliśmy, jak się tam ktoś dokładnie zobaczy, że te zatrudnienie to jest 35 osób na 

umowę zlecenie, 13 na umowę na kontrakt, po to normalnie, żeby stworzyć cały portfel osób do tego, 

żeby nimi zarządzać, żeby pani Ewa mogła swobodnie, żeby nie było nadgodzin, żeby jak ktoś... 
chorobowe, żeby tego to wszystko tymi osobami... 
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Ad. pkt. 5. 
P. M. Bierła, Przewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych - Ja myślę, panie prezesie, że 

właśnie na następną komisję że prawie wszystkie te punkty przygotujemy żebyśmy mieli czarno na 

białym. 

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad zamykam posiedzenie komisji.  

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Zdrowia i Spraw społecznych 

 

 

Marta Bierła 

Protokołowała: 

 

Ewa Wielińska 

 

 

 

 


